
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 8. září 2021 

 

 

Přítomni: prof. MUDr. D. Kachlík, Ph.D., doc. PhDr. O. Čakrt, Ph.D., MUDr. A. Láznička,  

 prof. MUDr. R. Keil, Ph.D.; MUDr. P. Piťhová, Ph.D., prof.. MUDr. O. Hrušák, Ph.D., 

prof. MUDr. R. Škába, CSc., M. Bartoníčková, prof. MUDr. J. Zámečník, Ph.D.,  

 MUDr. J. Balko, K. Angerová, O. Ferra, 

   

   

 Omluveni: prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D., MUDr. M. Kynčl, Ph.D., prof. MUDr. J. Hort, Ph.D.,  

        MUDr. Š. Veselý, Ph.D., MUDr. M. Trojánek, Ph.D., MUDr. E. Fürstová,   

              MUDr. V. Veselý, C. A. Lehto; M. Jirásek, M. Khoder, T. Jelínek 

                

Hosté:  prof. MUDr. R. Kodet, CSc., Mgr. J. Šmejcká, J. Zamora, Ing. Mgr. T. Kůstková,  

 Mgr. P. Andreas, Ph.D. 
 

 

 PROGRAM 

 
 Zahájení a uvítání hostů 

 

 Volba skrutátorů a schválení programu 

 

 Kontrola zápisu ze zasedání dne 16. 06. 2021 

 

 Informace předsednictva AS 2. LF UK 

 

 Zprávy vedení fakulty 

 

 Podmínky přijímacího řízení pro akademický rok 2022/2023 

 

 Opatření děkana – Podrobnosti o organizaci studia v doktorských studijních 

programech na 2. lékařské fakultě Univerzity Karlovy 

  

 Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa  

 

 Zprávy z komisí 

 

 Zprávy ze senátu UK 

 

 Různé 

 

 



 

 

 

1) Zahájení a uvítání hostů 

 

       Zahájil místopředseda AS 2. LF UK MUDr. V. Veselý. 

 

 

2)    Volba skrutátorů a schválení programu 

 

 Skrutátory byli určeni: prof. MUDr.  D. Kachlík, Ph.D. a M. Bartoníčková. 

 Program byl schválen tichým souhlasem. 

   

 

3)    Kontrola zápisu ze zasedání dne 16. 06. 2021 

 

       Místopředseda AS 2. LF UK MUDr. V. Veselý navrhl hlasovat o zápisu. 

 Hlasování o zápisu: 

      pro: 13,  proti:  0,  zdrželi se: 0. 

            Zápis byl schválen. 

 

 

    4)     Informace předsednictva AS 2. LF UK 

 

 Místopředseda AS 2. LF UK MUDr. V. Veselý informoval o setkání předsednictva   senátu  s 

členy komunikační komise, které se týkalo projednání další spolupráce. Dále se předsednictvo senátu 

během léta účastnilo zasedání kolegia děkana.  
 

5)    Zprávy vedení fakulty 

 

Proděkan pro studium a akademické kvalifikace, prof. MUDr. R. Kodet, CSc., 

informoval o průběhu letošního přijímacího řízení, které lze považovat za definitivně uzavřené 

vzhledem k vyřízení také následného odvolacího řízení. Obě části přijímacího řízení proběhly 

bez pochybení. Kromě klasických přijímaček pro české a zahraniční studenty se navíc 

uskutečnilo též mimořádné přijímací řízení pro studenty medicíny z Běloruska, angažované v 

odporu proti tamnímu režimu. Fakulta v rámci solidarity po 3 měsíčním kurzu češtiny a 

pohovoru v češtině přijala osm běloruských studentů. Budou  individuálně zařazení do 3.-5. 

ročníků a pan proděkan požádal studentskou komoru AS, zejména sociální komisi, aby 

zorganizovala jejich začlenění mezi české kolegy, nakolik budou potřebovat jazykovou, 

společenskou i odbornou pomoc při asimilaci do zcela nového fakultního prostředí. 

 

Tajemnice fakulty Mgr. J. Šmejcká informovala o průběhu přípravní fáze výstavby multifunkční 

budovy 2. LF UK v areálu FNM, k níž byla po dlouhých 9 měsících vyřízena všechna nutná 

administrativa včetně připomínek a nyní se čeká na rozhodnutí o financování. Pokud vše půjde 

dle plánu, mohli bychom se dočkat dané budovy v roce 2027, kdy má být stavba definitivně 

hotová.  

Další informace se týkala proticovidových opatření. Ta současná, platná od 1. 9. byla zaslána 

členům akademické obce mailem. Od ministerstva jsou již nyní k dispozici předběžné zprávy, 

že nás vzhledem k současným epidemiologickým prognózám čeká od 15. 9. další rozvolňování. 

 
 

 

 

 

 

 



 

Následovala dikuze: 

 

Během uvádění zpráv z vedení fakulty se rozpoutala živá diskuze, která se týkala zavedení 

přednášek farmakologie v letním semestru 3. ročníku Všeobecného lékařství, coby parciální 

implementace nového kurikula. Diskuzi iniciovala studentská komora senátu a vytýkala 

jednak především formu, kterou byli studenti informováni (mailem vcelku těsně před 

začátkem nového akademického roku; neinformování zahraniční paralelky, ani většiny 

pedagogů 3. ročníku) a druhak způsob zavedení dané novinky. Totižto u daného zasedání 

vedení děkanátu nebyl z AS fakulty nikdo přítomen, ani následně informován, proto zástupci 

studentské komory nemohli svým kolegům interpretovat žádné upřesňující informace. 

Závěrem diskuze byla prosba na vedení fakulty, aby studentské senátory a studenty 

informovali o konečném rozvrhu na akademický rok 2021/2022.  

 
 

 6)  Podmínky přijímacího řízení pro akademický rok 2022/2023 

 

Místopředseda AS MUDr. V. Veselý informoval o návrhu podmínek přijímacího řízení pro 

akademický rok 2022/2023. 

Následovala diskuze, která se týkala zrušení ústního pohovoru u přijímaček pro studijní obor 

Fyzioterapie. Přislíbeno bylo zrušení pouze pro příští rok stran epidemiologické situace, což 

ale v návrhu nebylo specifikováno. Dále se na návrh prof. Hrušáka projednávala formální 

úprava v části profilu absolventa fakulty, kde bylo přednostně uvedeno praktické lékařství 

před ostatními obory.  
 

Po diskuzi se Akademický senát 2. LF UK usnesl, že souhlasí s podmínkami přijímacího 

řízení v akademickém roce 2022/23 s níže uvedenými úpravami: 

 

- u oboru Fyzioterapie bakalářského studia bude dvoukolové přijímací řízení: 

 1. kolo písemné a 2. kolo ústní 

- v podmínkách přijímacího řízení (informace o uplatnění absolventů) pro obory Všeobecné 

lékařství a General medicine úpravu:  „Výuka na fakultě je rozšířena o pediatrické obory; 

absolventi mohou nalézt uplatnění jako praktičtí lékaři či jako specialisté ve všech lékařských 

oborech.“ 

 
Místopředseda AS MUDr. V. Veselý navrhl hlasovat o návrhu podmínek přijímacího 

řízení pro akademický rok 2022/2023 s výše uvedenými úpravami. 

 

Hlasování o návrhu podmínek přijímacího řízení pro akademický rok 2022/2023: 

  

(pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0). 

 

Podmínky přijímacího řízení pro akademický rok 2022/2023 byly schváleny. 

(pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0) 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 



 

7)    Opatření děkana – Podrobnosti o organizaci studia v doktorských studijních             

programech na 2. lékařské fakultě Univerzity Karlovy 

 

 Doc. MUDr. Š. Průhová, Ph.D., proděkanka pro doktorské studium a zahraniční   

záležitosti informovala o návrhu opatření děkana, konkrétně o “podrobnostech k organizaci 

studia v doktorských studijních programech na 2. LF UK”. V názvu daného opatření se sice 

vyskytuje slovo “podrobnosti” a týká se “ukotvení některých administrativních úkonů stran 

postgraduálního studia”. Jedná se ale o obsáhlý dokument, 

 který byl konzultován s právníky a rektorátem a byl vytvořen za účelem pokrytí a vysvětlení 

všech možných situací, náležitostí a bodů souvisejících s daným studiem, které dosud nebyly 

úplně zřejmé. Senát návrh ocenil, avšak na současném zasedání mohlo být hlasování o jeho 

schválení jen bez připomínek odloženo na příští zasedání, nakolik bude ještě potřeba dodat 

řešení situace o konání obhajob disertačních prací při absenci oponentů, kteří ale předtím 

dodali své posudky. 

 

 

 

8)  Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa  

 

Tajemnice fakulty Mgr. J. Šmejcká informovala o návrhu Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo 

na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa:  
 

Dodatek č. 1 k uzavřené SoD ze dne 30. 12. 2020 s firmou PSG Construction a.s. zohledňuje  

vícepráce při demoličních pracích nad rámec původního projektu: 

 

1. Likvidace kontaminovaných konstrukcí, vícepráce 730 772,33 Kč 

V průběhu demolice byla zjištěna kontaminace olejem části konstrukcí, byly provedeny 

laboratorní analýzy a zasažený materiál zlikvidován v souladu s platnými legislativními 

předpisy. 

 

2. Likvidace kontaminovaných konstrukcí, vícepráce 311 889,79 Kč 

V průběhu demolice byla zjištěna kontaminace olejem dvou betonových jímek v části bývalé 

trafostanice, byly provedeny laboratorní analýzy a zasažený materiál zlikvidován v souladu 

s platnými legislativními předpisy. 

 

Uvedené skutečnosti nebylo možné při přípravě projektové dokumentace zjistit. Vícepráce 

jsou již schváleny ze strany MŠMT jako způsobilé výdaje projektu.  

 

Místopředseda AS MUDr. V. Veselý navrhl hlasovat o návrhu Dodatku č. 1 ke Smlouvě o 

dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa.  

 

Hlasování o návrhu Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 

4. etapa:  

(pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0). 

 

Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa byl 

schválen. 
(pro: 13, proti: 0, zdržel se: 0) 

 

 

 
 

 

 

 



 

10)  Zprávy z komisí 

 

Pedagogická komise (prof. MUDr. D.. Kachlík, Ph.D.):  
Pedagogická komise AS se od posledního zasedání senátu nesešla.  

 

Legislativní komise (prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D.): 

Legislativní komise AS se od posledního zasedání senátu nesešla.  

 

Sociální komise (M. Bartoníčková): 

Sociální komise AS se od posledního zasedání senátu nesešla.  

 

Ekonomická komise (doc. MUDr. O. Hrušák, Ph.D.): 

Ekonomická komise AS se od posledního zasedání senátu nesešla.  

 

Komise pro komunikaci (MUDr. M. Kynčl, Ph.D.):  
Komise pro komunikaci AS se od posledního zasedání senátu nesešla.  

 

 

 

11)   Zprávy ze senátu UK 

  AS UK se v době prázdnin nesešel. 

 

 

 

 

 

 

 

 


